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Na osnovu clanaa 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru javne uprave Marashu

Dukaju poslavljam sljedece pitanje;

Zbog cega ste izdvojili misljenje na sjednici Vlade povodom utvrdivanja Predloga znkona o

izmjenama / dopunama Zakona o driavnim i sluzbenicima i namjestenichna, imajiici n vidu

cinjenicu da je vas resor pripreniao predlog Zakona koji je dostavljen Vladi? Da li Predlog

zakona o iztnjenanm i dopunama Zakona o driavnim i sluzbenicima i namjestenicima koji je

Vlada utvrdHa i dostavila Skupstini Crne Gore na dalju proceduru dobio pozitivno misljenje

Evropske komisije?

POSLANIK,

mr Boris Miigosa
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SKUPSTINA CRNE GORE

gospodin mr Boris Mugosa, poslanik

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje g-dina Borisa Mugose, poslanika

Postovani,

Poslanik mr Boris Mugosa, aktom broj: 00-61-1/25-17/1 od 25. maria 2025.

godine obratio se Skupstini Crne Gore radi davanja odgovora na sljedece pitanje

upuceno ministru javne uprave, mrMarashu Dukaju:

„Zbog cega ste izdvojili misljenje na sjednici Viade povodom utvrdivanja

Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o drzavnim sluzbenicima i

namjestenicima, imajuci u vidu cinjenici da je Vas resor pripremao Predlog zakona koji

je dostavijen Vladi? Da li Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o drzavnim

siuibenicima i namjestenicima koji je Vlada utvrdiia i dostavila Skupstini Crne Gore na

dalju proceduru dobio pozitivno misljenje Evropske komisije?"

ODGOVOR:

Znacajna tema i znacajno pitanje. Mislim da smo svi svjesni koliko je Zakon o drzavnim
sluzbenicima i namjestenicima bitan za profesionalizaciju i depolitizaciju drzavne

uprave, da je od sustinskog znacaja za njeno funkcionisanje i za sam kvalitet usiuga

koje pruzamo gradanima. Znate i sami da se, u zadnje cetiri godine, mnogo puta ovaj

zakon mijenjao u Skupstini, bez misljenja reievatnih institucija, i na to smo vise puta

dobili kritike Evropske komisije.

U Ministarstvu javne uprave duzi period smo radili na pripremi izmjena ovog zakona,

cilju da predlozimo dobra rjesenja, usaglasimo sa pozitivnim praksama evropskog

administrativnog prostora i prilagodimo savremenim potrebama i izazovima, i smatram

da smo napravili veoma znacajan napredak u tom pravcu.

Tacno je da sam izdvojio misljenje nakon diskusije povodom Predloga zakona o

izmjenama i dopunama Zakona o drzavnim sluzbenicima i namjestenicima koji je
utvrdiia Vlada Crne Gore.

Hvala Vam sto ste me pitali bas ovako direktno, jer kao sto mudri ljudi znaju i

razumiju - vrijeme je najboiji putokaz - pa sa danasnje distance mogu da ocijenim da

sam ipak donio pravu odiuku povodom ovog vaznog zakona.
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Drugi dio Vaseg interesovanja takode je vazan za cjelokupnu javnost, i ja cu Vam

saopstiti direktno - DA!
Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o drzavnim sluzbenicima i

namjestenicima, koji je dostavijen Vladi na utvrdivanje, Ministarstvo javne upraveje u
potpunosti usaglasilo sa svim sugestijama Evropske komisije, kao sto cinimo i za sva
druga zakonska rjesenja. Sad Vam je vjerujem i jasnije zasto sam izdvojio misljenje u
odnosu na izmjene koje su predlozili clanovi Vlade na samoj sjednici.
Ne sporim njihovu dobru namjeru, i potrebu da drzavno-sluzbenick i sistem bude brzi i

efektivniji, ali ipak su iza nas mjeseci i godine rada u dijalogu sa Evropskom komisijom,
na otkianjanju slabosti, pa sam cijenio da se u toku jedne iste sjednice ne moze

kvalitetno usmjeravati ovako vazan sistemski zakon.

Evropska komisija je nakon usvajanja Predioga zakona na Vladi ukazala svim akterima

da tekst Predioga zakona nije u potpunosti usalgasen sa sugestijama Evropske
komisije i principima merit sistema, a posebno u odnosu na dvije izmjene;

• Prva - da je jedan od usiova za rukovodeca zvanja u drzavnoj upravi - najmanje
VI nivo obrazovanja, odnosno bachelor diploma;

• Druga - da vrsioci duznosti mogu biti i lica van drzavne uprave.

Ostaje da vidimo da li cemo svi zajedno, i Vlada i Parlament, pronaci najboiji odgovor
na ove dvije znacajne dileme i zamjerke. Ja ipak vjerujem i nadam se da cemo u

dijalogu unutar Vlade i u saradnji i sa svima vama iz ovog Doma, i ED partnerima, iz
ove situacije izici bez stete po sistem javne i drzavne uprave.

Poslanice Mugosa, podsjeticu i Vas i javnost da sva rjesenja koja smo u Ministarstvu
predlozili, idu u pravcu depolitizacije i jacanja profesionaliza cije javne uprave. a samim
tim i njene optimizacije i racionalizacije, sto je upravo ono za sta se sa svojim timom

zalazem tokom cijelog ovog procesa, a kroz rad u okvirima 43. i 44. Vlade.

Visegodisnje prakse pokazale su slabosti pojedinih rjesenja. unoseci nepovjerenje
gra(5ana u sistem selekcije kod zaposljavanja; pravilnog vrednovanja stecenih
kvalifikacija; i posebno imenovanja koja ne prolaze komisijsku provjeru sposobnosti.

Ovo je bila samo jedna etapa u tom kompleksnom i dugorocnom procesu; jedna po
mom misijenju neprecizno odmjerena stepenica; ali vjerujte da ce Ministarstvo javne
uprave nastaviti, u saradnju sa svim relevatnim institucijama, i dalje da radi u pravcu
jacanja sluzbenickog sistema kroz predlaganje najboljih rjesenja i stvaranja moderne

javne uprave kao strucnog i efikasnog servisa gradana i privrede.

Na kraju, sada vidite da sam misljenje izdvojio iz sustinskih, profesionalnih i

principijelnih razloga, a nikako iz politickih ili razloga medijske popularnosti.
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